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 Pöytäkirja   

   

   

   

 

 

Osatyökykyisiä työllistävän erityistehtäväyhtiön käynnistämishankkeen  
ohjausryhmä 
 
 
Aika tiistai 15.10.2021 klo 12.30 – 14.00 

 
Paikka  Microsoft Teams -kokous  
 
Osallistujat Elina Pylkkänen, TEM, pj. klo 12.30 – 13.05 
 Antti Neimala, TEM, pj. klo 13.06 – 14.00 

Lari Anttonen, TEM 

Oskari Räikkönen, TEM 
Kimmo Ruth, TEM 
Miika Sahamies, Akava 
Mikko Laakkonen, SAK 
Elena Gorschkow, STTK 
Harri Hellstén, SY 
Anu Tirkkonen, Kuntaliitto 

Kimmo Kumlander, Silta-Valmennusyhdistys 
Simo Klem, Kehitysvammaliitto 
Patrik Tötterman, TEM 
Pirjo Larm, TEM, sihteeri 
 

Estyneet  Vesa Rantahalvari, EK 
 

 
 
Pöytäkirja 

 

1. Kokouksen avaus 
 

Puheenjohtaja Elina Pylkkänen avasi kokouksen 12.30. 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
 

Hyväksyttiin korjauksella, että Akavan edustajana oli mukana Miika Sa-
hamies eikä Lotta Savinko.  

3. Hankkeen etenemisen tilanne 
 

- hankehallinto, Pirjo Larm 
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- yhtiön juridinen perustaminen, Oskari Räikkönen 
- erityistehtäväyhtiötä koskeva lakiesitys ja tiedotustilaisuus, Kimmo 

Ruth 
- omistajaohjaus ja neuvottelukunta, Kimmo Ruth 
- yhtiön rahoituksen valmistelu, Kimmo Ruth ja Patrik Tötterman 

- työllistettävät ja TE-toimisto-yhteistyö, Kimmo Ruth ja Patrik Tötter-
man 

- yhtiön liiketoiminnan ja infran suunnittelu, Pirjo Larm 
 

Alustusten pohjalta käytiin seuraavaa keskustelua: 
- miten TE-palvelut selviää osuudestaan, kun siellä on muutakin myl-

lerrystä? TEM: kaikki 15 TE-toimistoa hoitaa osuutensa potentiaa-

lien tunnistamisesta normaalipalveluna, yksi TE-toimisto keskittyy 
seulomaan ehdokkaat potentiaalien joukosta ja muutenkin tiiviim-
pään yhteistyöhön Työkanavan kanssa, se TE-toimisto tulee vali-
tuksi, jolla on tähän parhaat edellytykset 

- mikä on yhtiön alkurahoitus ja montako työllistettävää on tavoit-
teena? TEM: 20 M€ RRF-tukea (10 M€ 2022 ja 10 M€ 2023) + 10 
M€/vuosi valtiontukea, työllistettävien tavoitelukuina 400 henkilöä 

Q4/2023, 700 henkilöä Q4/2025, 1000 henkilöä toiminnan vakiinnut-
tua 

- hyvä, että Työkanava kokee välityömarkkinatoimijat ja 3. sektorin 
kumppaniksi eikä kilpailijaksi ja että valmistelua on syytä tehdä yh-
teistyössä, TEM: tärkein linkki on Vates-säätiön Jukka Lindberg, 
joka organisoi yhteistyötapaamisia 

- yhden TE-toimiston malli on hyvä, kunhan siellä on resurssit ja 

osaaminen kohdallaan myös eläkkeellä olevien osalta 
- miten työllistettävän mukanaan tuomien palveluiden oikea-aikaisuus 

saadaan toimimaan? TEM: TE-toimistoissa on työkykykoordinaatto-
rit tukena + palveluiden hallinta on osa Työkanavan HR-toimintoa 

- työllistettäville työsuhde lain mukaan, joko vakituinen tai määräaikai-
nen, sisältää noudatettavan TES:in ja koeajan 

- onko jo ensi kesänä saatavilla kausityövoimaa Työkanavasta? TEM: 
liiketoiminnan pilotin käynnistymistä tavoitellaan vapun paikkeille, 
joten kyllä pitäisi olla saatavilla 

- kehitysvammaiset ovat tärkeä ryhmä ja he ovat nyt työtoiminnassa/ 
päivätoiminnassa/työkyvyttömyyseläkkeellä, kuntien vammaispalve-
luiden kanssa tulee tehdä yhteistyötä, että he osaavat ohjata kehi-
tysvammaisia TE-toimistoon, TEM: osatyökykyisten työssäkäynnistä 

tulee uusi normaali työnantajien silmissä 
- kaikilla osatyökykyisillä ei ole ammattia, TEM: TE-toimiston kautta 

koulutus ammattiin ja myöhemmin mahdollisesti Työkanavaan töihin 
tai hankinnoilla työllistämisen kautta tai palkkatuella 

 
4. Muut asiat 

  

 Todettiin seuraavat henkilövaihdokset: 
- Kimmo Ruthin varahenkilö on jatkossa Olli Hyvärinen Virve Haapa-

järven sijaan 
- Pirjo Larm toimii kokouksen sihteerinä 

 
5. Kokouksen päättäminen 

 

Puheenjohtaja kiitti kaikkia keskustelevasta ja hyvähenkisestä kokouk-
sesta ja päätti kokouksen 14.00. 

 


